
 

 

 

 

Republika e Kosovës 

Republika Kosovo-RepublicofKosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI Saziv   

Jesenje zasedanje  

Komisija za zakonodavstvo, mandate, imunitete, poslovnik skupštine i nadgledanje agencije 

protiv korupcije  

Sednica br.48 

Priština, na 26.12.2018, u 13:00 časova 

Zgrada skupštine, sala  N-204 

 

Z A P I S N I K  

 

Sednici su učestvovali: Albulena Haxhiu, Hajdar Beqa, Bahrim Shabani, Frashër Krasniqi, Sami 

Kurteshi, Korab Sejdiu, Shkumbin Demaliaj i  Bilall Sherifi. 

 

Odsutni: Arben Gashi i  Jelena Bontić. 

 

Drugi pozvani učesnici: Majlinda Doda, RTK-Radio,  Besjana Bajrami,  Ekonomia Online; 

Ardita Hajra, Aktiv, Jehona Krasniqi, KDI, Shaban Murturi i  Edita Kusari,   EUSR/EU. 

 

Sednici predsedavala, Albulena Haxhiu- predsednica Komisije  

 

Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

2. Usvajanje zapisnika sa održane sednice od 12.11.2018; 

3. Razmatranje u načelu Nacrta zakona br.06/L-126 o Lustraciji figura (o čistoći figura ) 

visokih zvaničnika  u javnim institucijama i naimenovanih lica; 

4. Razmatranje godišnjeg izveštaja rada Kosovske agencije za Poređenje i verifikaciju 

imovine za 2017;  

5. Razmatranje Izveštaja glavnih komisija o Nacrtu zakona br. 06 / L-086 o Posebnoj 

komori  Vrhovnog suda o pitanjima vezanim za Kosovsku agenciju za privatizaciju; 

6. Razmatranje Izveštaja sa amandmanima Funkcionalne komisije za Nacrt zakona 06 / L-

120 o izmenama i dopunama Zakona br. 04 / L-065 o Autorskom i srodnim pravima; 

7.  Razmatranje Izveštaja sa amandmanima Funkcionalne komisije za Nacrt zakona 06 / L-

119 o izmenama i dopunama Zakona br. 2004/22 o Kinematografiji; 



8. Razmatranje Izveštaja sa amandmanima Funkcionalne komisije za Nacrt zakona 06 / L-

121 o izmenama i dopunama Zakona br. 04 / L-097 o Bibliotekama; 

9. Ostalo. 

 

1. Usvajanje dnevnog reda; 

  

Dnevni red je usvojen bez promena, nakon što je uklonjena tačka 4 dnevnog reda, zato što gđa.  

Florie Kika nije bila prisutna zbog posete u inostranstvo, i sa razumevanjem je zatražila odlaganje 

razmatranja izveštaja za sledeću sednicu. Takođe, predsednica je predložila  kod tačke ostalo, da 

se uvedu Predlog-izmene i dopune  na razmatranje budžetskih zahteva institucija koja spadaju u 

delokrugu Komisije.   

 

2. Usvajanje zapisnika sa održane sednice od 12.11.2018; 

 

Predsednica je ustanovila da je  usvojen zapisnik sa održane sednice od  12.11.2018. 

 

3. Razmatranje u načelu Nacrta zakona br.06/L-126 o Lustraciji figura visokih 

zvaničnika  u javnim institucijama i naimenovanih lica; 

 

Predsednica, - je predstavila razmatranje u načelu Nacrta zakona br.06/L-126 o (Čistoči figura) 

Lustraciji figura visokih zvaničnika  u javnim institucijama i naimenovanih lica, rekavši da je ovaj 

nacrt zakona prosledio  grupa poslanika Skupštine Kosova, od strane nekih političkih subjekata. 

Dakle, više je lustracija i sličan  je onome što ga Albanija ima. 

 

Hajdar Beqa,- je predložio da se odloži ova tačka dnevnog reda, da bi se bolje pripremili.  

 

Albulena Haxhiu, predsednica,-  svrha ovog zakona je da kontroliše čistoću figure bilo kog 

visokog zvaničnika izabranog ili imenovanog. Što se tiče njegovog učešća u strukturama za 

kreiranje politike i nosiocima komunističkog sistema bivše Jugoslavije, kao i nasilja državnog 

aparata i bivših obaveštajnih struktura. za period 1944-1999.  

Dalje, gđa. Haxhiu je rekla, da ovaj nacrt zakona treba puno amandmana, i ako on u načelu prođe 

onda će Komisija za zakonodavstvo, biti zadužena da ih izradi, dok je i g. Berisha pozvan da 

opravda prosleđen je ovoga zakona. 

 

Sami Kurteshi,  - rekao  je da je zainteresovan za donošenje zakona u načelu da se usvoji, ali, 

takođe je rekao da postoje niz načelnih i tehničkih primedbi. U pratećoj dokumentaciji 

Ministarstva, rekli su da su se pogrešno podržali na jednoj rezoluciji  Saveta Evrope. Ova 

rezolucija je od 2006 god. i radi na kažnjavanje komunističkih zločina, dok Zakon o lustraciji, koji 

je srž ovoga zakona, je od 1996,god., i treba da se uredi.  

Kurteshi je imao primedbe i kod člana  3 stav 1.4, gde treba da stoji  " Visoki savet pravosuđa ", 

koji je prenos zakona iz Albanije, kao što bi trebalo da bude "Sudski savet Kosova" ili "Tužilački 

savet Kosova", tvrdeći da se to može regulisati. Tehnička pitanja, rekao je da ih neće spominjati 

jer su problematična, ali imao je  prigovora  na članu 6, stav 5 i član 7., stav 1.2. i 1.4, za koje je 

rekao da  nisu u logici zakona. 

 Kurteshi je pokrenuo i ovo pitanje, kako i po kojim kriterijumima se određuju kandidati za članove 

Komisije i ko je izvršio njihovu verifikaciju? On je imao  i druge suštinske i tehničke primedbe, 



gde je izrazio spremnost da radi na ovom zakonu, i dobro je pozvati g. Berisha, da razjasni ove 

nejasnoće.  

 

Bilall Sherifi, - ovaj nacrt zakona treba da prosledimo u Skupštini, i o svim primedbama i 

predlozima možemo raspraviti i urediti u radnoj grupi.   

 

Shkumbin Demaliaj, - rekao je da podržava ovu inicijativu i prema njemu je veoma pogodan kao 

nacrt zakon i predlaže da se prosledi za Skupštinu.   

 

Hajdar Beqa, -rekao je da je dobra ideja i da takav zakon treba Republici Kosova. Podržaćemo 

ideju u ovoj fazi i kada formiramo radnu grupu, pozvaćemo sve aktere da doprinesu, bilo strani 

stručnjaci, ali i iz civilnog  društva, dok i sponzor treba da bude deo radnih grupa.  

 

Nakon diskusija, predsednica je ustanovila da je komisija sa 7 glasa za i sa 1 uzdržanim, donela 

ovo:  

 

P r e p o r u k a  

Da se usvoji  Nacrt zakona br. 06 / L-126 o čistoći figura visokih zvaničnika u javnim  institucijama 

naimenovanih lica. 

4. Razmatranje Izveštaja glavnih komisija o Nacrtu zakona br. 06 / L-086 o Posebnoj 

komori  Vrhovnog suda o pitanjima vezanim za Kosovsku agenciju za privatizaciju; 

 

Predsednica ,- predstavila je na razmatranje izveštaje glavnih komisija za Nacrt zakona br. 06 / 

L-086 o Posebnoj komori Vrhovnog suda o pitanjima vezanim za Kosovsku agenciju za 

privatizaciju i pitala je članove Komisije da li imaju bilo kakve primedbe. 

 

Pošto nije bilo primedbi, predsednica  je zaključila da je Komisija jednoglasno odlučila da se 

izveštaj sa preporukama za Nacrt zakona br. 06 / L-086 o Posebnoj komori Vrhovnog suda o 

pitanjima vezanim za Kosovsku agenciju za privatizaciju,  prosledi Skupštini. 

 

5. Razmatranje Izveštaja sa amandmanima Funkcionalne komisije za Nacrt zakona 06 

/ L-120 o izmenama i dopunama Zakona br. 04 / L-065 o Autorskom i srodnim 

pravima; 

 

Predsednica,-   predstavila je na razmatranje nacrt zakona br. 06/L-120 o izmenama i dopunama 

Zakona br. 04 / L-065 o Autorskom i srodnim pravima, i zahtevala je od članova da se izjasne ako 

imaju neku primedbu ; 

 

Pošto nije bilo primedbi, predsednica je ustanovila da je Komisija jednoglasno odlučila da  

Skupštini dostavi ovo:  

PREPORUKA  
 

1. Nacrt zakona 06 / L-120 o izmenama i dopunama Zakona br. 04 / L-065 o Autorskom i srodnim 

pravima i predloženi amandmani, u skladu su sa Ustavom i primenjivim Zakonom ; 

 



2. Nacrt zakona i predložene izmene i dopune mogu se proslediti Skupštini na razmatranje i 

odobrenje; 

 

 

6. Razmatranje Izveštaja sa amandmanima Funkcionalne komisije za Nacrt zakona 06 

/ L-119 o izmenama i dopunama Zakona br. 2004/22 o Kinematografiji; 

 

Predsednica – podnela je na razmatranje izveštaj sa amandmanima funkcionalne komisije za 

Nacrt zakona br. 06 / L-119 o izmenama i dopunama Zakona br. 2004/22 o Kinematografiji i 

zahtevala je od članova da se izjasne ako imaju neku primedbu ; 

 

Pošto nije bilo primedbi, predsednica je ustanovila da je Komisija jednoglasno odlučila da  

Skupštini dostavi ovo:  

 

PREPORUKA  
 

1. Nacrt zakona br. 06 / L-119 o izmenama i dopunama Zakona br. 2004/22 o Kinematografiji  
        I predloženi amandmani, u skladu su sa Ustavom i primenjivim Zakonom; 

2. Nacrt zakona i predložene izmene i dopune mogu se proslediti Skupštini na razmatranje i 

odobrenje; 

 

7. Razmatranje Izveštaja sa amandmanima Funkcionalne komisije za Nacrt zakona 06 

/ L-121 o izmenama i dopunama Zakona br. 04 / L-097 o Bibliotekama; 

 

Predsednica,- podnela je na razmatranje izveštaj sa amandmanima funkcionalne komisije Nacrt 

zakona 06 / L-121 o izmenama i dopunama Zakona br. 04 / L-097 o Bibliotekama   i zahtevala je 

od članova da se izjasne ako imaju neku primedbu ; 

  

Pošto nije bilo primedbi, predsednica je ustanovila da je Komisija jednoglasno odlučila da  

Skupštini dostavi ovo:  

PREPORUKA  

 

 

1. Nacrt zakona 06 / L-121 o izmenama i dopunama Zakona br. 04 / L-097 o Bibliotekama  I 

predloženi amandmani, u skladu su sa Ustavom i primenjivim Zakonom ; 

 

2. Nacrt zakona i predložene izmene i dopune mogu se proslediti Skupštini na razmatranje i 

odobrenje; 

 

8 Ostalo. 

 
A. Budžetski zahtevi institucija koje spadaju u delokrug Komisije  za zakonodavstvo; 

 



Albulena Haxhiu, - predsednica, podnela je na razmatranje  nacrt - amandmane na Nacrt budžeta 

za 2019. god.  u vezi sa budžetskim zahtevima institucija koje spadaju u delokrug Komisije, i 

pozvala  g. Hajdar  Beqa, da preduzme reč u svojstvu  predsedavajućeg  radne grupe. 

 

Hajdar Beqa, - rekao je da kao radna grupa smo razmotrili zahteve institucija koje spadaju  u 

delokrugu Komisije, gde je bilo i nemogućih zahteva da bi ih obuhvatili u budžetu, zato je zahtevao 

od drugih članova komisije, da ove predlog-amandmane podrže  kao komisija i da ih brane  i u 

plenarnoj sednici ako se ne podržavaju od Komisije za budžet i finansije.  

 

Predsednica,- rekla je da je to zahtev Tužilačkog saveta, koji je zahtevao da dobije podršku  sa  

jednim   koordinatorom za branioce da bi zastupali žrtve, u kojem je zatražio da se podrži i njihov 

zahtev,  dok se slažu  i s drugim predlozima amandmana. 

 

Hajdar Beqa, - rekao je da smo mi zahtevali objašnjenje od strane Tužilačkog saveta i sigurno se 

može podržati i ovaj položaj koordinatora za Branioce  žrtava.   

 

Korab Sejdiu,  - istakao je podršku amandmana i takođe je izrazio veliku   zabrinutost u vezi 

budžeta za 2019 god. u sektoru pravde. Iako je budžet 12,5%, u povećanju,  ali sektor pravde ima 

povećanje od 6%, znači da je zapostavljen,  i ovde nije samo krivica izvršne vlasti koja je 

pripremila budžet, već  u stvari jedan veliki  teret spada i na pravosudnim institucijama. 

Budžet pravosudnih institucija nije takav da daje reformne rezultate, ali čak i ako podržimo ove 

amandmane, to će biti nastavak istih. Zato treba dobro razmisliti, da bi pomogli  pravosudnim 

institucijama, da izrade nacrt budžeta koji će garantovati postepeno poboljšanje performanse ovog 

izuzetno važnog sektora. 

 

Hajdar Beqa, - rekao je da ako pogledamo budžet za 2018. godinu, vidi se da ovaj sektor ima 

prioritet. Institucije koje spadaju u delokrug naše komisije, 99% je bilo  zadovoljno budžetom. 

Većina pitanja je uključena osim profesionalnih saradnika, što je više nego neophodno, tvrdeći da 

su se o budžetskim zahtevima  raspravljalo i u ministarstvu,  prije nego su došli do nas. 

 

Korab Sejdiu, - rekao je da ne veruje da plate imaju veze sa poboljšanjem pravosudnog sistema. 

Ne radi se samo o povećanju plata, već́ o mnogo većem sistematskom  problemu, jer, uprkos 

povećanju plata sudijama i tužiocima, produktivnost će opet biti ista. Ako se ponovo sagleda, ako 

je to prioritet za naredne tri godine, gde je predviđen budžet za pravosuđe, nema značajnog 

povećanja, već́ samo  kozmetičko povećanje.  

 

Bilall Sherifi, - rekao je da ne veruje da bi pitanje pravosudnog sistema trebalo pogledati samo što 

se  dogodilo u ovom mandatu, već́ ono što se desilo u poslednjih deset godina. Plata sudija je pet 

puta veća nego ranije. Takođe, budžet se udvostručio i sa dvostrukim budžetom smo 

učetvorostručili plate. Tako,  proizlazi da se tretirao  izvan mogućnosti, jer u isto vreme imamo i 

doktora, koji je ostao tamo gde je bio pre osam godina. Sherifi je rekao, da je po njegovom 

mišljenju, pravosudni sistem super-privilegovan, u poređenju sa segmentima službenika, a bez 

njih, društvo ne može raditi. 

 

Korab Sejdiu, - rekao je da treba uspostaviti brži sistem za rešavanje predmeta. 

  



Nakon diskusija, predsednica je ustanovila da je Komisija, jednoglasno odlučila da odobri 

nacrt amandmana na Nacrt zakona o budžetu za 2019. godinu. 

 

 

Sednica završena u 13:45 časova 

 

Pripremio: 

Pomoćno osoblje komisije.  

 Predsednica Komisije, 

______________ 

Albulena Haxhiu 

 

 

 

 
 


